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Bucsa Község Önkormányzat 

Képviselő-testülete 

Bucsa, Kossuth tér 6. Tel: 66/585-520. 

282-19/2023. iktatószám 

 

19. sz. 

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

Készült: Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2023. november 17-én 

(pénteken) este 17,00 órakor megtartott nyilvános üléséről, mely  

 

közmeghallgatás 

 

Az ülés helye: Bucsa, Kóti Árpád Faluház és Könyvtár (Bucsa, Kossuth u. 37.) 
 

Jelen vannak: Kláricz János polgármester, Harmati Gyula alpolgármester, Faluházi Sándor, 

Földesi Györgyné, Juhász Sándor képviselők. 

 

Távol maradtak: Fenyődi Attila, Márki Tiborné képviselők 

 

Meghívott: Dr. Nagy Éva jegyző 
 

Kláricz János polgármester: Köszöntötte a megjelent képviselőket és Dr. Nagy Éva jegyzőt és 

a Lakosság részéről megjelenteket. 
 

Megállapította, hogy az ülés határozatképes, Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-

testülete részéről 7 főből 5 fő képviselő jelen van, hiányzik 2 fő. 

 

Lakosok részéről megjelent: kb. 50 fő 

 

Kláricz János polgármester: Előterjesztette a napirendi pontokat, amelyek a következők: 

1. Beszámoló a 2023. évi folyamatban lévő beruházásokról, és tervezett 

pályázatokról 

2. A polgárőrség helyi szervezetének, újra szervezésével kapcsolatos tájékoztatás 

3. Lakossági közérdekű észrevételek, javaslatok  

 

Kláricz János polgármester: Megkérdezte van-e valakinek a napirendi pontokkal 

kapcsolatosan kérdése, észrevétele? 
 

Mivel kérdés és észrevétel nem volt, kérte a képviselőket, hogy a napirendi pontokat fogadják 

el, kérte, hogy kézfelemeléssel szíveskedjenek szavazni. 
 

Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete jelenlévő 5 tagja 5 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a napirendi pontokat elfogadta.  
 

1. napirendi pont: Beszámoló a 2023. évi folyamatban lévő beruházásokról, és tervezett 

pályázatokról 

 
 

Kláricz János polgármester: Köszöntötte a megjelenteket, a képviselő-testület tagjait, és a 

jegyző asszonyt a mai közmeghallgatáson.  
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Elsőként szeretne számot adni arról mindenkinek, hogy az Önkormányzat működik. Nyilván 

mindenki a saját kis közösségén belül érzi, hogy az élet sokkal nehezebb, mint 1-2 évvel 

ezelőtt. Az adott bevételek, amelyek befutnak egy-egy családi kasszába sokkal kevesebbre 

elegek, mint pár éve. Ez a helyzet a települési önkormányzatoknál sincs másképp. Ennek 

ellenére fontosnak tartja elmondani, hogy az önkormányzat megfelelően működik, az 

intézményeket továbbra is megfelelően fenn tudják tartani. Azért elmondható, hogy nehéz 

volt elmúlt év téli időszaka. 2022. második félévében rászakadt a gazdálkodó szervezetekre, 

valamint az önkormányzatokra egy hatalmas rezsi teher, és az ezzel járó bizonytalanság, ami 

mindenkit megijesztett. Kormányzati segítségek révén, illetve nagyon szigorú megtakarítási 

intézkedésekkel túl jutottak ezen az időszakon. Az idei téli időszak sem lesz sokkal 

kedvezőbb, annyiban változik a helyzet, hogy részben már beépítésre kerültek ezeknek a 

tételeknek a kormányzati támogatásai a költségvetésbe. Ezek mellett pedig a megtakarítási, 

spórolási folyamatokat is továbbra is fent kell tartani. A legjelentősebb megtakarítást a gáz 

tekintetében lehetett felmutatni. Minden intézmény rendelkezik alternatív fűtési lehetőséggel, 

így már a tavalyi évben is biomasszával való fűtéssel ki tudta váltani az önkormányzat a 

gázfűtést. 

Az intézmények tekintetében az önkormányzat ugyanúgy működött, mint az elmúlt ciklusban, 

nincs benne változás, esetleg annyi, hogy a tavalyi évben megnyílt a Mini Bölcsőde. Ez a 

vártnál is nagyobb megelégedésre szolgált, hiszen folyamatos beiratkozási igény van. Az 

Óvoda is maximális létszámmal működik. 

Az elmúlt években a lakosság láthatta, hogy az önkormányzat igyekezett minden területen a 

kötelezettségének eleget tenni, elég sok pályázat is volt az utóbbi időszakban. 

Az egyik, a már régóta várt orvosi rendelők építése, amely a Kossuth és a Lehel utca sarkán 

lévő üres telken valósul meg. Az idei év szeptemberében jutott el a pályázat abba a fázisba, 

hogy a kivitelezési engedélyes tervekkel rendelkezzenek. Ez azt jelenti, hogy ha a Magyar 

Államkincstár, magát a műszaki anyagot jóváhagyja, akkor el tudják indítani a közbeszerzési 

eljárást erre a beruházásra. Várhatóan tavasszal a kivitelezés is megindul. Az épület a két 

háziorvosi rendelőt, a fogorvosi rendelőt és a védőnői szolgálatot fogja magába foglalni. 

A másik nagy beruházás a belvíz elvezető árkok felújítása, amely 99 %-ban már be van 

fejezve, egyetlen egy rész nincs még befejezve, az első ütemnek: a Széchenyi és a Kossuth 

utca sarkán található egy távvezérlő optikai rendszer a gázt fogadó állomásnak, ami már 2 éve 

azon szakaszt kiváltását az azt üzemeltető bányászati hivatal nem tudta megfelelő időpontra 

bemérni. Ígéretük szerint tavasszal ez befejeződik. Ekkor fogja a beruházás 100 %-ban 

betölteni a funkcióját. Ennek a pályázatnak a folytatására, - a második ütemre – is sikerült a 

tavalyi évben támogatási szerződést kötni. A beruházás célja az, hogy az eddig ismert 

csapadék szintekig tudja kezelni, hogy a település központjából és a rácsatlakozó csatornákból 

minél gyorsabban képes legyen elvezetni a vizet. A létesítési engedélyt október 14-én kapta 

meg az önkormányzat. A műszaki dokumentáció ebben az esetben is a Magyar Államkincstár 

felé van feltöltve. Várhatóan itt is tavasszal tudnak megkezdődni a munkálatok. 

Ezeken felül a testületi üléseken más pályázati javaslatokat is megbeszéltek. Ilyen például a 

belterületi úthálózat rendszer helyrehozatala, előkészített pályázat az Idősek Klubjának teljes 

belső és külső felújítása. Szintén előkészítés alatt van egy pályázat a Bocskai utcai iskolához a 

parkolók létesítése. Amennyiben azok a pályázati lehetőségek, amelyek még ezután nyílnak 

meg és sikeresen tudják venni az akadályokat, akkor az elkövetkezendő 1-3 évben 

megvalósításra kerülnek. Ezek mellett van egy pályázat, amely a Széchenyi utca teljes 

aszfaltozására összpontosul. A támogatási szerződésre várnak, reményeik szerint ezt 

hamarosan meg is kapják. 

Összességében ezek a dolgok azok amelyek az intézmények működtetésén felül a 

mindennapokat kitöltik. 
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A Modern Falvak programban számos pályázati lehetőségekkel kapcsolatos kiírás jelent meg, 

ezt a televízióban biztos sokan hallották. Ez picit csalóka, mivel sok területet nevesítenek 

benne, de önkormányzatonként csak egy pályázati beruházás lehetséges. Ennek még tart az 

elemzése, hogy melyik az a beruházás, amit érdemes megpályázni. 

Aki nyitott szemmel jár észrevehette, hogy a Kóti Árpád Faluház és Könyvtárban felújítás 

zajlik. Ennek kettős funkciója mindenképpen van: Az egyik, hogy a mozi terem hátsó 

bejáratait egy féltetővel szeretnék ellátni, ami ez által igénybe vehető lesz, bármilyen 

rendezvény megtartása esetén. A másik ilyen fejlesztés pedig egy másik mosdó, illemhely 

kialakítása. Így a jövőben akár egyszerre két külön rendezvény is megtartható az épületben. 

Nagyságrendileg össze is foglalta, hogy jelenleg milyen munkálatok folynak. Most szeretné 

fórumszerűvé tenni a közmeghallgatást, szívesen áll a lakosok rendelkezésére, várja a 

kérdéseket. 

 

Előtte viszont még lenne egy gondolata: szeptember 1-én a lakosok tapasztalhatták, hogy két 

nagyobb változás is történt az egészségügyben. Megszűnt a központi orvosi ügyelet, ezt egy 

szórólap formájában igyekeztek a lakosok tudtára adni. Bucsa speciális eset volt az ügyelet 

ellátást illetően, hiszen Békés vármegye határában fekszik a település, viszont Jász-Nagykun-

Szolnok Vármegyei Karcag település van a faluhoz közelebb. Továbbra is Karcagra várják a 

betegeket baj esetén. Tapasztalatok szerint az új rendszer jól működik. A másik változás az 

egészségügyi ellátásban, a védőnők foglalkoztatása. A védőnői szolgálatnak már nem az 

önkormányzat a fenntartója. Az ellátottak természetesen ebből nem éreztek meg semmit. 

 

Szalainé Milánkovics Éva védőnő: A változás neki, mint védőnőnek érezhető. Amikor annak 

idején először Gyulához tartoztak a védőnői szolgálatok, Bucsát elfelejtették. Volt, hogy 

negyedévig erre sem nézett senki. Most, amióta Bucsa is Gyulához tartozik, rendszeresen 

figyelik a szolgálat munkáját. Igyekeznek Ők is és a kórház is a feladataikat továbbra is 

megfelelően ellátni. 

 

Kláricz János polgármester: Láthatják a lakosok, hogy folyamatosan zajlanak az események. 

Megkérdezte a lakosokat, hogy van-e valakinek kérdése? 

 

Lakossági hozzászóló: Meg szeretné kérdezni, hogy a Bocskai utcában lévő játszótér és iskola 

közötti szakaszon a járda felújítására mikor kerül sor? Jelenleg az állapota miatt 

balesetveszélyes. Ugyan ilyen rossz állapotba van az alsós tornaterem előtti járdaszakasz is. A 

maga részéről már többször jelezte az önkormányzat felé, hogy meg kellene csinálni. 

 

Kláricz János polgármester: Ez szorosan összefüggésbe van azzal, hogy a legnagyobb igény a 

járdaépítés lenne. Ehhez építő anyaggal az önkormányzat rendelkezik, az idei évben már több 

száz méternyi járdát tudtak felújítani. Viszont egy tíz évvel ezelőtti önkormányzathoz képest 

emberi erőforrásba, kapacitásba viszont már jelentősen korlátozva vannak. Tíz évvel ezelőtt 

volt 250 közfoglalkoztatott, ebből 70 férfi volt, ezek közül többen is értettek a kőműves 

munkákhoz. Akkoriban viszont alapanyag hiánnyal küzdöttek. Jelenleg hiába van építőanyag, 

szakember hiány van. A jelenlegi közfoglalkoztatottak száma 91 fő, ebből 14 fő a férfi 

munkaerő. A 14 fő férfinak a zöme a kisgépek kezelésében tud a segítségükre lenni. Sajnos 

szakmunkákat már nem tudnak rájuk bízni. Szerencsére van a településen olyan szakember, 

akit nyugdíj mellett vissza tudnak foglalkoztatni. Ezen foglalkoztatásnak van viszont egy 

olyan kritériuma, hogy egy adott évben nem lehet 90 napnál tovább foglalkoztatni azt a 

személyt, aki ilyen ellátáson van. Az idei évben jelentősen több járdát tudtak felújítani, mint 

az azt megelőző években, bízik benne, hogy a következő években ezt még hatékonyabban 

tudják folytatni. 
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Lakossági hozzászólás: Vannak járdák, épültek újak is. Ez jó. Viszont nagyon sok helyen 

olyan keskenyek a járdák, hogy a babakocsit nem lehet rajta tolni. Sok helyen a járda mellett 

ott van a csapadékvíz elvezető árok, és egy szélesebb babakocsival úgy tudnak közlekedni, 

hogy csak félig van  

a járdán a kerék. Rokkant kocsival sem lehet rajta közlekedni. Szélesebb járdákra lenne 

szükség. Egy élhetőbb településre van szükség, ahonnan nem vándorolnak el az emberek. 

Ahol jó az ivóvíz minősége, jó a közlekedés. Ezek alapvető dolgok. Látja, hogy új járdák 

épülnek, de arra nem törekednek, hogy a szélességük megfelelő legyen. Ezzel kapcsolatosan 

van-e elképzelése Polgármester Úrnak? 

 

Kláricz János polgármester: Az új járda szakaszok most már minden esetben nem lehet 

keskenyebb 90 cm-nél. Szeretné megkérdezni, hogy azokon a szakaszokon, ahol nem tudnak 

90 cm-nél szélesebb járdát csinálni a telekhatárok miatt, oda hogyan tudnának egy méter 

széles járdát építeni? Véleménye szerint ezt másképp kellene megközelíteni. A településükre 

az volt a jellemző a főutca kivételével, hogy a nagyobb intézményeket megközelítő járda 

szakaszokon kívül 60 cm-es járdák voltak. Bármilyen járdához hozzáfogtak felújítani, 

minimum 90 cm-esre szélesítették ki, sőt ahol engedte szélesebbre is lett csinálva. Sajnos az 

utcákon belül, az utcák szerkezete nem teszi lehetővé, hogy két nyomvonalas járdákat 

alakítsanak ki. Valószínűleg lenne olyan utca, ahol ezt lehetővé lehetne tenni, de úgy 

gondolja, hogy ez nem feltétlenül igazságos más utcákkal szemben. Véleménye szerint 

egységesen arra kell törekedni, hogy minden utcában azzal a műszaki tartalommal történjen a 

járdák felújítása, amit minimális céllal tűztek ki. Ezt pedig a 90 centi szélességű járdákat 

jelenti. 

 

Lakossági hozzászólás: Lenne egy másik észrevétele is. Figyelemmel kíséri az önkormányzat 

munkáját. 2021-ben a Polgármester Úr nem tette közzé, hogy a Belügyminisztérium 

felajánlott 200.000.000 Ft-ot a bucsai önkormányzatnak munkahely teremtés céljára. Ebből 

nem láttak semmit. Ez más településeknek is fel lett ajánlva: volt ahol hűtőházat csináltak, 

volt ahol zöldség- gyümölcs feldolgozó üzemet hoztak létre. Azt szeretné megkérdezni, hogy 

a településükön miért nem lett csinálva semmi? Kérdezné még, hogy a kertészet miért lefelé 

épül? A horgásztó 2 éve zárva van. Ezekről nincs szó említve, pedig biztosan sok embert 

érdekelne. Szeretné tudni, hogy ezeken a területeken mi a terve az önkormányzatnak? 

 

Kláricz János polgármester: Először az első kérdésre szeretne válaszolni: Egy országosan 

meghirdetett GEP nevezetű program amiről beszélnek. Maximum 200.000.000 Ft-ig lehetett 

pályázatot benyújtani a Belügyminisztériumhoz munkahelyteremtésre. Ez nem azt jelenti, 

hogy 200.000.000 Ft-ot adtak az önkormányzatnak, hanem azt jelentette, hogy megnyitottak 

egy pályázati lehetőséget, amit adott megyén belül, egy adott évben csak pár önkormányzat 

adhatott be pályázatot. Bucsa település is benyújtotta minden évben a pályázatot. A céljuk az 

volt, hogy a Kossuth utca 22. szám alatti lévő volt régi kocsma épületet szerették volna kívül-

belül felújítani és egy mezőgazdasági feldolgozó üzemet szerettek volna létrehozni. Mind a 

két pályázati évben ugyanezzel a pályázati ötlet került benyújtásra, mind a két évben 

elutasításra került. Az egyik fő oka az volt, hogy az adott megyén belül a benyújtott 

pályázatok közül, csak egy volt nyertes. Sajnos azóta nem került meghirdetésre ez a fajta 

pályázat, viszont az ez irányú terveiket nem adták fel. Az erről készült munkaanyag 

rendelkezésre áll. 

A horgásztóval kapcsolatban, a közmeghallgatás elején már említette, hogy az 

önkormányzatnak elég komoly anyagi helyzetekkel kellett szembenéznie az utóbbi időkben. 

Az tudni kell, hogy az önkormányzat úgy működik, hogy az állam kötelező feladatokat ró ki 

az önkormányzatra, melyeknek a működtetése kötelező. A sporttelep, a horgásztó önként 
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vállalt feladataik közé tartozik, amelyek nem kötelezőek. Ebből az következik, hogy az 

önkormányzat költségvetésén belül az önként vállalt feladatokat felül fogják vizsgálni minden 

önkormányzatnál a Magyar Állam. Azok az önként vállalt feladatok, amelyek nem működnek 

meg fogják szüntetni. Itt azonban nem ez az eset áll fent, ezzel csak arra szeretne rávilágítani, 

hogy az önkormányzatnak pénzügyi szempontból van egy kötelező feladatra kerete, amit fel 

kell használni. A horgásztóval kapcsolatban, amikor a covid kialakult kényszer bezárást 

kellett eszközölni. A covid után nem tudták újra kinyitni a tavat. Egy évet még tudták volna 

üzemeltetni közfoglalkoztatottak segítségével, de abban az adott évben nem volt arra a 

feladatra alkalmas közfoglalkoztatott, illetve az anyagi keretük sem tette ezt lehetővé. Az idei 

évben kísérletet tettek rá, hogy megnyissák a tavat, viszont idén olyan szinten beszigorították 

a közfoglalkoztatást, hogy tiltásra került a közfoglakoztatott dolgozó kihelyezése a tóra. 

Ebből kifolyólag kénytelenek voltak egy olyan döntést meghozni, amely szerint a sporttelepet 

és a horgásztavat átvette üzemeltetésre, a Bucsa Sport Egyesület. Az Egyesületnek 

szándékában áll tavasszal megnyitni a horgásztavat. 

A kertészet a közfoglakoztatás keretein belül jelenleg 15 fővel működik. Régebben volt ennél 

jóval nagyobb létszám is. Az elmúlt 5 évben mindig próbáltak valami tartós mezőgazdasági 

terméket behozni. A teljes alapanyag mennyiség, ami a 15 fő által meg van termelve bekerül a 

konyhára nyersanyagnak, az nem éri el a fél millió forintot évente. Ezzel arra akar utalni, 

hogy a kertészet, mint program az egy szociális program. Nem szabad abban a tévhitben 

lenni, hogy ez a program önmagában alkalmas legyen arra, hogy 8-10-20 fős munkahelyet 

teremtsen. Ez a program arról szól, hogy speciálisan mezőgazdasági tevékenységet folytatnak 

az emberek egy szociális program keretein belül. Ezért nem segélyt kapnak, hanem egy 

közfoglakoztatási bért az ott dolgozó emberek. Összességében az évi fél millió forintos 

haszon egy fő teljes foglalkoztatását sem termeli ki. 

 

Lakossági hozzászólás: Jelezte, hogy figyelemmel kíséri a falu eseményeit. Szokott beszélni a 

kertészetben dolgozó emberekkel. Volt olyan ember, aki eljött. Úgy nyilatkozott, hogy nincs 

szükség a munkájára. Akik ott dolgoznak, hogy nem tudják kicsit jobban összeszedni 

magukat? Azt válaszolták, hogy amikor rotálni kell, akkor nincs benzin, amikor palántázni 

kell nincs vetőmag. Amikor meg van a vetőmag palántolnak, de így meg nem tudnak locsolni. 

Egyszóval tudja, hogy polgármester Úrnak sok munkája van, de ezt jobban kellene 

ellenőrizni. A gyümölcsösben körülbelül 5000 körtefa van. Egy idős a sajátjaival, neki 200 

darab van. Azon legalább 10 mázsa körte termett az idén. Véleménye szerint a 

gyümölcsösben nincs megfelelő öntöző rendszer, nincs permetezve, nincs trágyázva. El lett 

ültetve és a jó istenre lett bízva. Tudja, hogy kevés a pénz, de ha kertészetet akarnak, akkor 

azt gondozni kell, különben kidobott pénz az egész. Volt segítség felajánlva, de azt mondták 

nem kell, mert sokba kerül. Nem az ott dolgozó emberek az alkalmatlanok, hanem nincsenek 

megteremtve a megfelelő feltételek. Ők ketten a feleségével, sokkal kisebb területen, sokkal 

többet termelnek évente. Úgy gondolja, hogy az irányításon, a szervezésen múlik minden. 

Polgármester úr szerint az emberek az alkalmatlanok. 

 

Kláricz János polgármester: Abban egyetérthetnek, hogy másfél hektárnyi területen 15 ember 

foglakoztatása az sok. Kérdezi, hogy az gazdaságilag indokolt? 

 

Lakossági hozzászólás: Nem, oda 5 ember elég. 

 

Kláricz János polgármester: Köszöni, meg is válaszolta a kérdést. Ő nem azt mondta, hogy 

alkalmatlanok az emberek oda. Valószínűleg félre érthették egymást. A mezőgazdasági 

program 2014 évben indult el, azaz 9 éve. Senkit meg nem bántva, de ha valaki 9 évig úgy 

gondolja, hogy a közfoglakoztatás jelentse neki a megélhetését, akkor egész egyszerűen az 
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ilyen ember nem is vágyik többre. Volt olyan, hogy közel 300 fő vett részt egyszerre 

közfoglakoztatásban. Mára alig érik el a 90 főt. A számokból adódó különbözet, több mint 

200 fő piaci munkán elhelyezkedett. Amikor elkezdenek piaci feltételeket szabni a 

közfoglalkoztatásban, ez visszájára fordul, mert a közfoglakoztatás az nem piaci értékű 

foglalkoztatás. Kérné, hogy vegyék tudomásul, hogy a közfoglalkoztatás az egy szociális 

foglalkoztatás. A szociális jellegét az adja, hogy mindig van benne egy olyan ösztönző dolog-

ami a pénz- ami arra szeretné ösztönözni az embereket, hogy piaci alapon keressenek munkát. 

 

Lakossági hozzászólás: Az ivóvíz hálózatot nagyon ki kellene már cserélni. Úgy emlékszik, 

hogy annak idején, amikor a vízvezetékeket lerakták még azbeszt csöveket használtak. Ennek 

sajnos rákkeltő hatása van. 

 

Kláricz János polgármester: Bizonyított, hogy az azbesztnek rákkeltő hatása van. Azt nem 

tudja megmondani, hogy melyik utcában milyen típusú cső van lerakva, viszont nem 

gondolná, hogy azbeszt tartalmú csövek lennének a településen belül. Az ivóvíz minőségével 

kapcsolatos hatósági jogkörök üzemeltetője az Alföldvíz Zrt., a tulajdonosa pedig a Magyar 

Nemzeti Vízművek, azaz állami tulajdonban vannak a vízhálózatok. Egy regionális 

vízvezetéken kapják a vizet. A visszajelzések az üzemeltetőtől jók a víz minőségét illetően. 

Ami komolyabb probléma az, hogy maga a hálózat korát tekintve jelentősen elavult. Ezt 

szárazabb időszakban tapasztalhatják is, hiszen rengeteg a csőtörés. Az, hogy a település 

ivóvíz hálózata kicserélésre kerüljön, azt pénzügyileg sem tudják meghatározni. Ettől 

függetlenül tervbe van véve a magyar kormánynak a Magyar Nemzeti Vízműveken keresztül, 

hogy a már jelentősen elavult belterületi vízhálózatokat kicseréljék. 

 

Lakossági hozzászólás: A vízellátással kapcsolatban, tisztában van vele, hogy a lerakott 

csövek közel 60%-a azbeszt mentes cső. Azzal kell tisztában lenni, hogy a víz rengeteg klórt 

tartalmaz. Elég, ha megnyitják a csapot. Érezhető rajta a klór szag. Csőtörés esetén nem csak 

az adott szakaszt zárják el, hanem az egész településen a vizet. Ez nem jó megoldás. 

 

Kláricz János polgármester: Mindenképp jelezni fogja az önkormányzat az Alföldvíz Zrt.-nek, 

hogy szakaszolt vízelzárások legyenek. Sőt a nyári időszakban ez már jelezve is lett. Az 

azbeszttel kapcsolatos okfejtéssel kapcsolatban szeretné elmondani, hogy sajnos igaz, hogy 

erősebben kellett klórozni a vizet, mivel akkoriban egészségtelen volt a minősége. Jelenleg a 

szakemberek szerint az ivóvizük minősége az egészségre nem ártalmas. Az azbeszt cement 

köves vízcsövekkel kapcsolatos észrevételt, pedig meg fogja kérdezni a szakembereket, hogy 

mekkora szakaszt érint. 

 

Lakossági hozzászólás: Ez úgy hangzik, mintha nem lehetne azt mondani, mivel azt mondják, 

hogy jó a víz minősége. 

Szeretné még elmondani, hogy az utak kőszórással való karbantartása nem jó módszer. 

Annyira nem, hogy az autók kereke felveri a követ, kitörheti a szélvédőt. A másik dolog, 

pedig az, hogy nyáron nagyon poros. Amikor a szennyvíz bekötés befejeződött, a biztosítási 

összegben az utak helyreállítása is benne volt. Ebből nem lett semmi. 

 

Kláricz János polgármester: Szeretné tájékoztatni, hogy minden egyes fórumon, 

közmeghallgatáson elmondásra kerül, hogy az összes EU-s támogatás esetében helyreállítási 

kötelezettsége van a kivitelezőnek. Ez azt jelenti, hogy az úttestek esetében szakasz 

helyreállítás van. A beruházást megelőzően is volt tervben, 2011 előtt a csatornázás. 

Akkoriban valóban ennyire komoly szintű út helyre állítás volt tervezve. Ehhez viszont nem 

volt semmilyen támogatottsági forrás. Ez nem tudott megvalósulni. Ami megvalósult az egy 
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Európai Uniós pályázat, ami szakasz helyreállításokat takar szilárd útburkolatú úttestek 

esetében. Szórt köves úttestek esetében pedig a geotextillel való letakarást követően egy jó 10 

cm-es kőszórással való helyreállítás szerepelt. Ezek megvalósultak. Minden bizonnyal nagyon 

kellemetlen a kátyúsodás, ezeknél az utaknál. Ezt mindenki tapasztalhatja. Sajnos nem tudják 

olyan ütemben javítani a kátyukat, hogy ezek a problémák ne jelentkezzenek. Érti, hogy a 

felvetés arra szeretne kilyukadni, hogy miért nincsenek leaszfaltozva az utak.  Annak idején 

ebben a pályázatban ez nem is szerepelt. Viszont minden lehetőséget meg fognak ragadni, 

hogy a jövőben minél több utca le legyen aszfaltozva. 

 

Lakossági hozzászólás: A vízzel kapcsolatban szeretné elmondani, hogy egy-egy csőtörés 

után, ne az egész faluban zárják el a vizet. Ezt Polgármester Úr el is mondta, hogy jelezni fog 

az Alföldvíz Zrt.-nek. Ezeket a szakaszokat néha karban kellene tartani, hogy működjenek. A 

csőtörés után, célszerű lenne az adott utca végén öblítést végezni. Ezzel megszűnne a sárgás-

barna víz, ami a csőtörés után keletkezik. Kéri Polgármester Úrtól, hogy ezt is tolmácsolja 

majd a szakemberek felé. Amikor csőtörés volt oda ment a szakemberekhez megkérdezni, 

hogy milyen csövet használnak és azt mondták, hogy azbeszt- cement cső. Ő ezt tudja, a 

Polgármester Úrnak pedig illene tudni, hogy milyen cső van a faluban. Bizonyított, hogy az 

azbeszt rákkeltő hatású. A faluban nem történik mintavétel, így a szakemberek nem is tudják 

megmondani, hogy egészségtelen a víz. 

 

Kláricz János polgármester: A víz minőségének a vizsgálatához a minta vétel a faluban 

történik. 

Megkérdezte, hogy van-e még valakinek kérdése? 

Mivel nem volt így szeretne felvetni egy dolgot még. A településen jelenleg nem működik a 

Polgárőrség. A mai fórumon azért veti ezt fel, mert elég nagyszámú megkeresés érkezett ezzel 

kapcsolatban hozzá. Több jelzés érkezett kisebb atrocitásokkal kapcsolatosan, ami nem 

feltétlen indokolja a rendőrség jelenlétét. A polgárőrség hiánya valószínűleg emeli ezen 

esetek számát. Azt mindenki tudja, hogy állandó rendőri jelenlét nincs a településen. A 

rendőrségi statisztika ennek ellenére jó. Ennek ellenére mindenkiben kialakul az érzés, hogy a 

közbiztonság tekintetében valami hiányzik. Ez pedig a polgárőrség jelenléte a településen. A 

polgárőrség egy civil kedvezményezés kell, hogy legyen, nem az önkormányzat feladata. 

Viszont azért beszél róla, mert úgy érzi, hogy nem indult meg ez a típusú lakossági 

kedvezményezés, amit fel lehetne karolni. Az önkormányzat tud segíteni egy ilyen 

szervezetnek: székhellyel, bejegyeztetéssel, pályázati lehetőségek kihasználásával 

kapcsolatban. Ezt azért a közmeghallgatáson mondja el, mivel szeretné kérni a lakosságot, 

hogy erről beszélgessenek otthon. Bízik benne, hogy újra tudják szervezni a lakosság 

segítségével a polgárőrséget, minimum 20-30 fővel. Ezzel kapcsolatban írásos tájékoztatást 

fog küldeni a lakosok részére. Az önkormányzat az ezzel kapcsolatos adminisztratív terheket 

átveszi.  

Megkérdezte van-e még kérdés, hozzászólás.  

Mivel több kérdés és hozzászólás nem volt, a közmeghallgatást 19,15 órakor bezárta. 

 

kmf. 

 

 

                         Kláricz János             Dr. Nagy Éva 
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